

## Referat fra netværksmøde om thymom/thymous carcinom 20/4 2023

### Til stede

Professor Henning Andersen, Neurologisk Klinik, Aarhus Universitetshospital; Overlæge Joan Højgaard, Neurologisk Klinik, Rigshospitalet; Overlæge Eric Santoni Rugiu, Afdeling for Patologi, Rigshospitalet; Overlæge Thomas Hartvig Jensen Afdeling for Patologi, Rigshospitalet; Overlæge Anna Kalhauge, Afdeling for Røntgen og Skanning, Rigshospitalet; Overlæge Peter Meidahl Petersen, Afdeling for Kræftbehandling, Rigshospitalet; Professor Rene Horsleben Petersen, Thoraxkirurgisk Klinik, Rigshospitalet; Afdelingslæge Katharina Anne Perell Afdeling for Kræftbehandling, Rigshospitalet; Terese Katzenstein Infektionsmedicinsk Klinik, Rigshospitalet; Overlæge Jannik Helweg-Larsen Infektionsmedicinsk Klinik, Rigshospitalet; Læge Josefine Jul Jarbæk Nielsen, Neurologisk Klinik, Aarhus Universitetshospital.

### Afbud:

Overlæge Ulrik Malthe Overgaard, Afdeling for Blodsygdomme, Rigshospitalet; Susanne Dam Poulsen, Infektionsmedicinsk Klinik, Rigshospitalet; Gedske Daugaard, Afdeling for Kræftbehandling, Rigshospitalet; Sisse Rye Ostrowski, Afdeling for Klinisk Immunologi, Blodbank, Rigshospitalet; Afdelingslæge Hanne Søndergaard, Neurologisk Klinik, Rigshospitalet; Professor John Vissing, Neurologisk Klinik, Rigshospitalet, Stud Med Tine Østergaard, Afdeling for Kræftbehandling, Rigshospitalet.

### Øvrige inviterede:

Overlæge Philip Ryom Thoraxkirurgisk Klinik, Rigshospitalet; Overlæge Jesper Ravn, Thoraxkirurgisk Klinik, Rigshospitalet.

### Dagsorden var:

- Vi introducerer os selv
- En runde hvor vi hver især giver et lille oplæg om hvad vi ser som mulige fælles projekter.
- Database, status og videre arbejde.
- Helgenom sekventiering
- Immun screening
- Biobank
- Ansøgninger?
- Kl. 17 Kort oplæg af Miriam Rosenberg, Tel Aviv.
- Kort afrunding

### Referat:

- Vi introducerede os selv:
  - En runde hvor alle fortalte om deres aktuelle aktiviteter, såvel klinisk som akademisk vedrørende thymom og thymus carcinom patienter. Terese Katzenstein fortalte om patienter med infektion, som kom lidt sent, talte om deres patienter med Goold's syndrom.

Anna René Horsleben nævnte at nu er specialeplanen klar mht. både kirurgisk og onkologisk behandling, så Rigshospitalet er nationalt center for behandling af thymom. René nævnte vores Set Up med MDT. Anna Kalhauge nævnte antallet af patienter til MDT og nævnte også usikkerhed med procedure for patienter som vurderes at have hyperplasi. Det blev også anført at der er problemer med at få CT skanning med kontrast i venøs fase, fra visse hospitaler og at det skulle anføres i referatet her at CT-skanning skal udføres med kontrast i venøs fase. Flere gange erkendes at vi har fælles patienter med komplicerede problemstillinger. Henning Andersen og Josefine Jul Jarbæk Nielsen nævnte deres kommende registerbaserede studier vedrørende myasteni.

- Fælles projekter.
  - Peter nævnte kort databasen og status derfor. Det nævntes at der bliver sendt to abstracts til International Thymic Malignancy Interest Group's årsmøde (ITMIG)
  - Josephine gennemgik rationalet bag og planerne for sit Ph.D. projekt. Gruppen er positiv over for at samarbejde med Josephine. Josephine og Henning tager kontakt ad hoc.
  - Vi fik et oplæg af Miriam Rosenberg, Tel Aviv om projekt vedrørende undersøgelse af genomiske forhold ved autoimmunitet. Det efterspørges om vi kan levere biopsier på 5 thymom patienter med og 5 uden myasteni. Der var entydigt positiv stemning for at facilitere projektet. Der er ansøgt om økonomisk støtte og vi afventer om det lykkes at få det. Eric er vores kontaktperson.
  - Helgenom sekventiering: Vi nævnte at vi vil nedsætte to grupper
    - En til praktisk at få det til at fungere at indhente materiale til WGS. Medlemmer: Katharina, Eric, René.
    - En til at afklare muligheden for at inkludere relevante undersøgelser af genomet mht immunfunktion/autoimmunitet sammen med genomisk medicin. Therese har allerede kontakt til Hanne Marquart, vævstypelaboratoriet. Peter taler med Ulrik Lassen om det formelle. Gruppen består af: Peter, Therese, Katharina, Hanne Maquard andre?
    - Immun screening: Peter har opnået mindre beløb og søgt om yderligere midler til pilotprojekt. Peter tager kontakt til Therese for at aftale videre forløb.
    - Biobank: vi er enige om at etablere biobank. Peter tager kontakt til Thomas og Eric.
  - Vi nåede ikke at tale om muligheden for fælles ansøgninger.
- Næste møde bliver den 14/9 2023 kl 14 – 18.

27-04-2023

Peter Meidahl